
Protokół Nr XXXIV/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 29 listopada 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXXIV/495/2017 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
2. XXXIV/496/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
3. XXXIV/497/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
4. XXXIV/498/2017 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
                                    Gminy Racibórz.
5. XXXIV/499/2017 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
                                     odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów 
                                     w zamian za uiszczona przez właścicieli nieruchomości opłatę 
                                     za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
6. XXXIV/500/2017 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla
                                     zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków
                                     dla miasta Racibórz.
7. XXXIV/501/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                                     zawarcia umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy
                                     ul. Karola i Opawskiej róg ul. Ogrodowej.
8. XXXIV/502/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                                     zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej 
                                     w Raciborzu przy ul. Poprzecznej.
9. XXXIV/503/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności zabudowanej
                                     nieruchomości, położonej w Raciborzu u zbiegu ulicy Karola Miarki 
                                     i Placu Wolności.
10. XXXIV/504/2017 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek gruntu
                                    położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Koszalińskiej, Ocickiej, Górnej,
                                    Bolesława Leśmiana i Starowiejskiej.
11. XXXIV/505/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                                    położonej w Raciborzu w obrębie Sudół.
12. XXXIV/506/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
                                    Szkoły Podstawowej Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Powstańców 
                                    Śląskich w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 
                                    z Oddziałami Integracyjnymi im. Powstańców Śląskich w Raciborzu.
13. XXXIV/507/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                    Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego 
                                    w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 3 im. Krzysztofa
                                    Kamila Baczyńskiego w Raciborzu.
14. XXXIV/508/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
                                    Szkoły Podstawowej Nr 4 im. Księdza Stefana Pieczki w Raciborzu 
                                    w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 4 im. Księdza Stefana Pieczki 
                                    w Raciborzu.
15. XXXIV/509/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                    Szkoły Podstawowej Nr 13 im. Stanisława Staszica w Raciborzu 
                                    w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 13 im. Stanisława Staszica 
                                    w Raciborzu.
16. XXXIV/510/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
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                                    Szkoły Podstawowej Nr 15 z Oddziałami Sportowymi im. Jana III
                                    Sobieskiego w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 15 
                                    z Oddziałami Sportowymi im. Jana III Sobieskiego w Raciborzu.
17. XXXIV/511/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
                                    Szkoły Podstawowej Nr 18 im. Książąt Raciborskich w Raciborzu 
                                    w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 18 im. Książąt Raciborskich 
                                    w Raciborzu.
18. XXXIV/512/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                    Szkoły Podstawowej Nr 14 im. Arki Bożka w Raciborzu wchodzącej 
                                    w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 1 w ośmioletnią Szkołę 
                                    Podstawową Nr 14 im. Arki Bożka w Raciborzu wchodzącą w skład
                                    Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 1.
19. XXXIV/513/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
                                    Szkoły Podstawowej Nr 7 im. Tadeusza Kościuszki w Raciborzu
                                    wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 2 
                                    w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 7 im. Tadeusza Kościuszki 
                                   w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 2.
20. XXXIV/514/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
                                    sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Noblistów Polskich 
                                    w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 
                                    3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 im. Noblistów Polskich 
                                   w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 3.
21. XXXIV/515/2017 w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/472/2017 Rady Miasta Racibórz
                                     z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia
                                     działalności dotychczasowego Gimnazjum Nr 1 w Raciborzu.
22. XXXIV/516/2017 w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/473/2017 Rady Miasta Racibórz
                                     z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia
                                     działalności dotychczasowego Gimnazjum Nr 2 w Raciborzu.
23. XXXIV/517/2017 w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/474/2017 Rady Miasta Racibórz
                                     z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia
                                     działalności dotychczasowego Gimnazjum Nr 3 w Raciborzu.
24. XXXIV/518/2017 w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/475/2017 Rady Miasta Racibórz
                                     z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia
                                     działalności dotychczasowego Gimnazjum Nr 5 w Raciborzu.
25. XXXIV/519/2017 w sprawie ustanowienia roku 2018 rokiem miejskich obchodów 
                                     jubileuszu 100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości.
26. XXXIV/520/2017 w sprawie nadania nazwy „Skwer Mieszka IV Plątonogiego”, części
                                     Parku Zamkowego położonego na terenie Miasta Racibórz przy ulicy
                                     Zamkowej.
27. XXXIV/521/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
28. XXXIV/522/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/437/2017 Rady Miasta Racibórz 
                                     z dnia 28 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej
                                     Powiatowi Raciborskiemu.
29. XXXIV/523/2017 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIII/492/2017 Rady Miasta
                                     Racibórz z dnia 25 października 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr
                                     L/561/98 Rady Miejskiej w Raciborzu z dnia 27 maja 1998 r. w sprawie 
                                     ustanowienia tytułu i medalu „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.
30. XXXIV/524/2017 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/493/2017 Rady Miasta
                                     Racibórz z dnia 25 października 2017 r. w sprawie nadania nazwy
                                     Skwer Wincentego z Kielczy.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Lucyna Siwek
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 22, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił i poddał pod głosowanie wnioski Prezydenta Miasta o ujęcie w planowanym 
porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych następujących punktów i projektów uchwał: 
1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
3. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/437/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 

czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
4. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIII/492/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 

października 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr L/561/98 Rady Miejskiej w Raciborzu z 
dnia 27 maja 1998 r. w sprawie ustanowienia tytułu i medalu „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.

5. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/493/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
października 2017 r. w sprawie nadania nazwy Skwer Wincentego z Kielczy.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła wnioski przedstawione przez Przew.
RM Henryka Mainusza, ustalając następujący porządek obrad (wydruk z głosowania 
imiennego stanowi zał. Nr 3):
       

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
5. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
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2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Racibórz.
7. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczona przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.

8. Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta 
Racibórz.

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Karola i Opawskiej róg 
ul. Ogrodowej.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Poprzecznej.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności zabudowanej 
nieruchomości, położonej w Raciborzu u zbiegu ulicy Karola Miarki i Placu Wolności.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek gruntu położonych w 
Raciborzu w obrębie ulicy Koszalińskiej, Ocickiej, Górnej, Bolesława Leśmiana i 
Starowiejskiej.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu w obrębie Sudół.

14. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Powstańców Śląskich w Raciborzu w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Powstańców 
Śląskich w Raciborzu.

15. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 3 im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową Nr 3 im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 4 im. Księdza Stefana Pieczki w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową Nr 4 im. Księdza Stefana Pieczki w Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 13 im. Stanisława Staszica w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową
Nr 13 im. Stanisława Staszica w Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 15 z Oddziałami Sportowymi im. Jana III Sobieskiego w Raciborzu w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 15 z Oddziałami Sportowymi im. Jana III Sobieskiego 
w Raciborzu.

19. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 18 im. Książąt Raciborskich w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową Nr 18 im. Książąt Raciborskich w Raciborzu.

20. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 14 im. Arki Bożka w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego Nr 1 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 14 im. Arki Bożka w Raciborzu 
wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 1.
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21. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 7 im. Tadeusza Kościuszki w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu 
Szkolno – Przedszkolnego Nr 2 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 7 im. Tadeusza 
Kościuszki w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 2.

22. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej Nr 2 im. Noblistów Polskich w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu 
Szkolno – Przedszkolnego Nr 3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 im. Noblistów 
Polskich w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 3.

23. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/472/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 
27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
Gimnazjum Nr 1 w Raciborzu.

24. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/473/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 
27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
Gimnazjum Nr 2 w Raciborzu.

25. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/474/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 
27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
Gimnazjum Nr 3 w Raciborzu.

26. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/475/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 
27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
Gimnazjum Nr 5 w Raciborzu.

27. Uchwała w sprawie ustanowienia roku 2018 rokiem miejskich obchodów jubileuszu 100-
lecia odzyskania przez Polskę niepodległości.

28. Uchwała w sprawie nadania nazwy „Skwer Mieszka IV Plątonogiego”, części drogi 
wewnętrznej w Parku Zamkowym w Raciborzu przy ul. Zamkowej.

29. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
30. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/437/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 

czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
31. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIII/492/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 

25 października 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr L/561/98 Rady Miejskiej w 
Raciborzu z dnia 27 maja 1998 r. w sprawie ustanowienia tytułu i medalu „Zasłużony dla 
Miasta Raciborza”.

32. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/493/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 
25 października 2017 r. w sprawie nadania nazwy Skwer Wincentego z Kielczy.

33. Propozycje tematów do planu pracy Rady Miasta na 2018 roku.
34. Interpelacje, zapytania i wnioski.
35. Zakończenie sesji.

Następnie Przew. RM Henryk Mainusz zarządził „minutę ciszy” jako uczczenie pamięci niedawno 
zmarłego Zasłużonego Dla Miasta Racibórz Pana Pawła Kowola. 

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz poddał  pod  głosowanie  Protokół  Nr  XXXIII/17  z  sesji  Rady
Miasta Racibórz z dnia 25 października 2017 r.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
Protokół Nr XXXIII/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 października 2017 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 
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Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk w ramach tego punktu obrad poprosił o udzielenie głosu Panu
Stanisławowi Borowikowi w kwestii corocznej organizacji Memoriału im. mł. kpt. A. Kaczyny i
dh. A. Malinowskiego.

 Przew. RM Henryk Mainusz udzielił głosu Panu Stanisławowi Borowikowi.
 Pan Stanisław Borowik przekazał, że tegoroczny XXV Memoriał wpisał się w obchody 800 –

lecia nadaniu praw miejskich Raciborzowi. Dalej wskazał, że oprócz wspominania poległych
strażaków odbywają się co roku zawody sportowe i  koncerty.  W tym roku po raz pierwszy
udało się zorganizować międzynarodowe zawody pokazujące na sprawność strażaków. Dodał,
że  mimo  niesprzyjającej  aury  impreza  ta  była  bardzo  udana.  Następnie  odnosząc  się  do
jubileuszu memoriału podziękował Prezydentowi Miasta i  pracownikom urzędu za coroczną
przychylność. Podziękował również Staroście Raciborskiemu oraz wszystkim sponsorom, bez
pomocy których nie udałoby się zorganizować tej  imprezy,  jak również wszystkim służbom
zaangażowanym  w  to  przedsięwzięcie.  Dziękując  Radzie  Miasta  za  wsparcie  finansowe
wskazał,  że  całościowy  koszt  Memoriału  to  233.159,07  zł.  Dodał,  że  ma  nadzieję,  że  w
przyszłym roku w ramach Memoriału też uda się zorganizować międzynarodowe zawody co w
tym roku.  Na  koniec  uznał,  że  na  największe  podziękowania  należą  się  strażakom,  którzy
podchodzą do tego z wielką pasją.        

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej  kadencji.  Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  5   do  protokołu.  Następnie
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 4. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 7 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 7.
Uchwała Nr XXXIV/495/2017 stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad 5. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – zał. Nr 9 i 10.

Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 8 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 11.
Uchwała Nr XXXIV/496/2017 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 8 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 13.
Uchwała Nr XXXIV/497/2017 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.
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Ad 6. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy
          Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 15.
Uchwała Nr XXXIV/498/2017 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
          odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
          za uiszczona przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami
          komunalnymi.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 17.
Uchwała Nr XXXIV/499/2017 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla
          zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla miasta
          Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 19.
Uchwała Nr XXXIV/500/2017 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
          umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Karola i Opawskiej
          róg ul. Ogrodowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 21.
Uchwała Nr XXXIV/501/2017 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Poprzecznej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
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Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 23.
Uchwała Nr XXXIV/502/2017 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności zabudowanej
            nieruchomości, położonej w Raciborzu u zbiegu ulicy Karola Miarki i Placu Wolności.

 Radny Leon Fiołka zapytał czy droga dojazdu nie powinna być sprzedawana razem z działkami.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że ta droga dojazdowa tam funkcjonuje i nie 

będzie zbywana, co więcej obok niej funkcjonuje parking. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 25.
Uchwała Nr XXXIV/503/2017 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek gruntu położonych
            w Raciborzu w obrębie ulicy Koszalińskiej, Ocickiej, Górnej, Bolesława Leśmiana 
             i Starowiejskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 2 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 27.
Uchwała Nr XXXIV/504/2017 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu w obrębie Sudół.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 29.
Uchwała Nr XXXIV/505/2017 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Powstańców Śląskich 
            w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi 
            im. Powstańców Śląskich w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 31.
Uchwała Nr XXXIV/506/2017 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.
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Ad 15. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 3 im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego w Raciborzu w ośmioletnią
            Szkołę Podstawową Nr 3 im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 33.
Uchwała Nr XXXIV/507/2017 stanowi zał. Nr 34 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 4 im. Księdza Stefana Pieczki w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę
            Podstawową Nr 4 im. Księdza Stefana Pieczki w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 35.
Uchwała Nr XXXIV/508/2017 stanowi zał. Nr 36 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 13 im. Stanisława Staszica w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę
            Podstawową Nr 13 im. Stanisława Staszica w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 37 .
Uchwała Nr XXXIV/509/2017 stanowi zał. Nr 38 do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 15 z Oddziałami Sportowymi im. Jana III Sobieskiego w Raciborzu 
            w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 15 z Oddziałami Sportowymi im. Jana III
            Sobieskiego w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 39 .
Uchwała Nr XXXIV/510/2017 stanowi zał. Nr 40 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
            Podstawowej Nr 18 im. Książąt Raciborskich w Raciborzu w ośmioletnią Szkołę
            Podstawową Nr 18 im. Książąt Raciborskich w Raciborzu.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 41.
Uchwała Nr XXXIV/511/2017 stanowi zał. Nr 42 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 14 im. Arki Bożka w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno
            – Przedszkolnego Nr 1 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 14 im. Arki Bożka
            w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 1.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 43.
Uchwała Nr XXXIV/512/2017 stanowi zał. Nr 44 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 7 im. Tadeusza Kościuszki w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu
            Szkolno – Przedszkolnego Nr 2 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 7 im. Tadeusza
            Kościuszki w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 2.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 45.
Uchwała Nr XXXIV/513/2017 stanowi zał. Nr 46 do protokołu.

Ad 22. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
            Podstawowej Nr 2 im. Noblistów Polskich w Raciborzu wchodzącej w skład Zespołu
            Szkolno – Przedszkolnego Nr 3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 im. Noblistów
            Polskich w Raciborzu wchodzącą w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 3.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 47.
Uchwała Nr XXXIV/514/2017 stanowi zał. Nr 48 do protokołu.

Ad 23. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/472/2017 Rady Miasta Racibórz 
            z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności
            dotychczasowego Gimnazjum Nr 1 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
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Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 49.
Uchwała Nr XXXIV/515/2017 stanowi zał. Nr 50 do protokołu.

Ad 24. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/473/2017 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności
             dotychczasowego Gimnazjum Nr 2 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 51.
Uchwała Nr XXXIV/516/2017 stanowi zał. Nr 52 do protokołu.

Ad 25. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/474/2017 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności
             dotychczasowego Gimnazjum Nr 3 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 53.
Uchwała Nr XXXIV/517/2017 stanowi zał. Nr 54 do protokołu.

Ad 26. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały nr XXXII/475/2017 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 27 września 2017 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności
             dotychczasowego Gimnazjum Nr 5 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 55.
Uchwała Nr XXXIV/518/2017 stanowi zał. Nr 56 do protokołu.

Ad 27. Uchwała w sprawie ustanowienia roku 2018 rokiem miejskich obchodów jubileuszu
            100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 57.
Uchwała Nr XXXIV/519/2017 stanowi zał. Nr 58 do protokołu.

 Radny Tomasz Cofała podziękował za przegłosowanie powyższej uchwały, wskazując 
jednocześnie, że z inicjatywą jej podjęcie wystąpił Klub radnych Razem dla Raciborza i 
Mirosław Lenk. 
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Ad 28. Uchwała w sprawie nadania nazwy „Skwer Mieszka IV Plątonogiego”, części drogi
            wewnętrznej w Parku Zamkowym w Raciborzu przy ul. Zamkowej.

 Radny Andrzej Rosół zwracając uwagą na uchwałę uchylającą wcześniejszą uchwałę z 
nadaniem nazwy skwerowi Wincentego z Kileczy zapytał czy i w tym przypadku nie będzie 
problemów z nadzorem prawnym.

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że pierwotna uchwała była aktem prawa 
miejscowego z obowiązkiem jej konsultacji, tak jak zakwestionowana uchwała w sprawie 
nazwy skweru Wincentego z Kielczy. Dodał, że poprawiona wersja uchwały nie zawiera już 
tych postanowień. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk dodał,  że podobne rozwiązane zostanie przyjęte do skweru 
Wincentego z Kielczy.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę w poprawionej wersji.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 59.
Uchwała Nr XXXIV/520/2017 stanowi zał. Nr 60 do protokołu.

Ad 29. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 61. 
Uchwała Nr XXXIV/521/2017 stanowi zał. Nr 62 do protokołu.

Ad 30. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/437/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia
            28 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 63.
Uchwała Nr XXXIV/522/2017 stanowi zał. Nr 64 do protokołu.

Ad 31. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIII/492/2017 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 25 października 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr L/561/98 Rady Miejskiej
             w Raciborzu z dnia 27 maja 1998 r. w sprawie ustanowienia tytułu i medalu
             „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.

 Radna Anna Szukalska wskazała, że to uchylenie jest związane z naszą starą uchwałą z 1998 r., 
w związku z tym zapytała jak to uchylenie wpływa na tą główna uchwałę i nadane od 2009 r. 
medale.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że uchwała z 1998 r. jest w mocy, a nadzór prawny 
kwestionuje jedynie ostatnią uchwałę zmieniającą. Tym samym nadzór prawny nie rusza tych 
uchwał nadających medale na podstawie tej uchwały z 1998 r. Dodał również, że obecnie są 
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prowadzone prace nad przygotowaniem nowych przepisów związanych z ustanowieniem 
medalu zgodnie z obowiązującym obecnie przepisami na które wskazał nadzór prawny. 
Wskazał jednocześnie, że gdyby nadzór prawny kwestionował również uchwałę z 1998 r. to by 
również wezwał do jej uchylenia, a tego nie uczynił.

 Radna Anna Szukalska wskazała na potrzeby przeglądu takich starych, a obowiązujących 
jeszcze uchwał. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że mniej więcej urząd wie jakie są to uchwały i 
tego pilnuje.    

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 65.
Uchwała Nr XXXIV/523/2017 stanowi zał. Nr 66 do protokołu.

Ad 32. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/493/2017 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 25 października 2017 r. w sprawie nadania nazwy Skwer Wincentego z Kielczy.

 Radny Andrzej Rosół zapytał kiedy zostanie przygotowana nowa poprawiona uchwała.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że będzie ona przedłożona Radzie na sesji 

grudniowej. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 67.
Uchwała Nr XXXIV/518/2017 stanowi zał. Nr 68 do protokołu.

Ad 33. Propozycje tematów do planu pracy Rady Miasta na 2018 roku.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że są to propozycje, do których można zgłaszać uwagi i 
dodatkowe tematy albo na tej sesji albo pisemnie do sesji następnej.  

 Radny Leon Fiołka wskazał na potrzebę uwzględnienia w planie pod koniec roku wyborów 
samorządowych, a co za tym idzie możliwe, że nie dojdzie do uchwalenie budżetu na kolejny 
rok.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że temat budżetu należy przygotować do 
przedyskutowania, a nowa Rada o tym zdecyduje. 

 Radna Anna Szukalska zaproponowała aby do planu pracy na miesiąc wrzesień lub październik 
dopisać temat dotyczący przygotowania analizy przyznawanych żłobkom dotacji.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w formie informacji nie ma problemu aby to 
przedstawić. 

 Radny Leszek Szczasny przedstawił postulat zaproszenia na sesję Rady Miasta nowego 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Katowicach. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, warto połączyć to ze złożeniem do opiniowania 
dwóch projektów na realizację ul. Długiej i Pl. Długosza. Dodał, że jest to kwestia ustalenia 
tego terminu więc może to być każda z sesji  i nie ma potrzeby wpisywanie tego do planu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz  przekazał, że plan pracy będzie przyjmowany przez Radę na 
następnej sesji.  
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Ad 34. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny  Marcin Fica przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 69:
1) w sprawie zamontowania barier energochłonnych na ul. Głubczyckiej,
2) w sprawie zwrócenia się do ZDW wykonania miejsca postojowego dla inwalidy przy ul. 

Głubczyckiej przy samym cmentarzu,
3) w sprawie zwrócenie się do ZDW o namalowanie linii przerywanej na rondzie im. Żołnierzy

Niezłomnych przy wyjeździe na drugi pas z ul. Podwale, 
4) ustnie w sprawie możliwości nasadzeń drzew na skrzyżowaniu ul. Londzina z ul. Reymonta 

na działkach gruntu o numerach 424/11, 5012/11 i 5008/33 będących w zarządzie ZDW,
5) ustnie w sprawie przedstawienia informacji na temat współpracy z firmą Tauron w zakresie 

wymiany lamp oświetleniowych ulic.
 Radny Leon Fiołka przedłożył i przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 70:

1) w sprawie orurowania fragmentu rowu BR – 27,
2) w sprawie przedłużenia o kilka metrów orurowania rowu nr 21,
3) w sprawie naprawy ul. Zakładowej,
4) ustnie w sprawie ujęcia w budżecie miasta na 2018 r. oświetlenia ul Brzeskiej,
5) ustnie w sprawie połączenia planowanej linii 110 kV z transformatorownią na Brzeziu,
6) ustnie w sprawie planowanych terminów realizacji pierwszego fragmentu RDRP w 

Raciborzu. 
 Radny Tomasz Cofała przedstawił interpelacje w sprawie przeprowadzenia przez Urząd Miasta 

akcji profilaktycznej dotyczącej noszenia odblasków przez pieszych, a zwłaszcza przez dzieci. 
 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie ujęcia większej ilości zadań inwestycyjnych w dzielnicy Markowice, gdyż w 
budżecie miasta na 2018 r. wpisano jedynie budowę parkingu. Dodatkowo wskazał, że 
miasto w dzielnicy sprzedało teren pod inwestycje więc środki są i powinny zostać w 
dzielnicy np. na chodnik na ul. Odrodzenia, a nie zasilić inwestycje miejskie. Uznał, że w tej
kadencji prowadzona jest polityka kolonialna w stosunku do dzielnicy Markowice. Zapytał 
więc czy zostaną podjęte rozmowy w celu ujęcia w budżecie na 2018 rok zgłaszanych 
wcześniej przez niego zadań, przede wszystkim chodnika wzdłuż ul. Odrodzenia.

2) w sprawie spotkania w sprawie komunikacji zorganizowanego w dzielnicy Markowice , na 
które przyszło raptem 5 osób. Zapytał o to kto to spotkanie organizował, bo do niego jako 
radnego w tej dzielnicy taka informacja nie dotarła, a Wydział Dróg Miejskich też o tym 
spotkaniu nic nie wiedział. Uznał, że konsultacje społeczne tematu komunikacji miejskiej 
nie mogą tak wyglądać.

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił interpelację w sprawie dokupienia czujników czadu i 
kontynuowania akcji ich przekazywania mieszkańcom miasta

 Radny Michał Fita przedstawił przypadek braku udzielenia pomocy przez izbę przyjęć 
raciborskiego szpitala osobie z masywnym krwotokiem z uwagi na brak laryngologa. W 
związku z tym poprosił Prezydenta Miasta o rozeznanie tematu w Starostwie Powiatowym i 
uzyskanie informacji o aktualnej sytuacji szpitala gdy chodzi o lekarzy i o pomoc udzielaną 
pacjentom, a zwłaszcza dzieciom.
 Radny Marek Rapnicki wskazał na inne jeszcze braki jeżeli chodzi o lekarzy zwłaszcza 

dziecięcych: okulista, ortopeda i chirurg.
 Radna Anna Szukalska przedstawiła następujące zapytania :

1) w zakresie możliwości ujęcia miasta Racibórz na liście 33 miast, które zostały objęte 
pomocą finansową w zakresie zwalczania smogu, 

2) w zakresie szczegółów planowanych obligacji miejskich, tj. jakie to będą obligacje, na jaki 
okres i czy wiadomo jaki bank będzie to obsługiwał.

 Radny Andrzej Rosół przedstawił interpelację w sprawie ustalenie konkretnej daty zakupu 
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fortepianu w kontekście niezbędnego remontu i docieplania sceny RCK, na co w budżecie 
miasta na 2018 r. nie przewidziano odrębnych środków. 

 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie zamontowania lustra na skrzyżowaniu ul. Wojska Polskiego i Karola Miarki,
2) w sprawie szkoleń strażników SM w zakresie walki ze smogiem,
3) w sprawie nie przyjmowania zgłoszeń i podejmowaniem interwencji przez SM związanych 

ze zbieraniem mebli do spalania,
4) w sprawie przykładu Gminy Braniewo w zakresie postępowania z cyrkami, 
5) w sprawie nowych pomysłów reklamowych związanych z przyciąganiem inwestorów,
6) w sprawie przedstawienie informacji na temat planowanego przeglądu systemu komunikacji

w mieście tj. gdy chodzi o światła, skrzyżowania i ronda. Poruszył przykład skrzyżowania i 
czasu świecenia świateł na ul. Opawskiej,  

7) w sprawie przedstawienia informacji w zakresie mierników jakości powietrza, które miały 
zostać zainstalowane w mieście we współpracy z PWSZ. Przy okazji wskazał, że takie 
urządzenie mogłoby zostać zainstalowane w rejonie ulic Słowackiego, Ogrodowej i Pracy,   

8) w sprawie sprzedaży nieruchomości miejskich które powinny zawierać obostrzenia co do 
terminu zabudowy i zakazu wyburzenia budynków, które są ważne dla miasta, 

9) w sprawie przedstawienia informacji na temat podejmowanych działań związanych z 
leczeniem drzew w mieście,

10)  w sprawie podjęcia czynności administracyjnych, łącznie z postępowaniem mandatowych 
gdy chodzi o planowaną wycinkę drzew przy ul. Ocickiej. Dodatkowo stwierdził, że UM nie
powinien wyrażać zgody na wycinkę tych drzew ale zidentyfikować osoby odpowiedzialne 
za ich zniszczenie oraz ich ukaranie,  

11)  w sprawie podjęcia starań o pozyskanie dofinansowania na walkę ze smogiem jakie udało 
się uzyskać innym 33 miastom.

 Radny Michał Kuliga przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie naprawienia ul. Huzarskiej zniszczonej w trakcie remontu ul. Rudzkiej i Armii 

Krajowej,
2) w sprawie przyśpieszenia postawienia znaku stop na skrzyżowaniu ulic Brzozowej i 

Opolskiej oraz postawienia na całym osiedlu XXX – lecia znaku D-40 Strefa zamieszkania, 
3) w sprawie wprowadzenie doraźnego rozwiązania na skrzyżowaniu ulicy Ogrodowej i 

Słowackiego poprzez postawienie tam znaków A-30 i A-17. Dodatkowo wskazał na małą 
widoczność znaku stop na ul. Słowackiego,

4) w sprawie naprawienia chodnika na ul. Przejazdowej nr 14 po stronie cukierni.
 Radny Piotr Klima przedłożył do protokołu następujące interpelacje, zapytania i wnioski  - zał. 

Nr 71:
1) w sprawie zagrożeń jakie niesie za sobą likwidacja podstawy turbiny wiatrowej,
2) w sprawie zainstalowania kamery monitoringu na ul. Mysłowickiej przy budynkach nr 3 i 4,
3) w sprawie sytuacji dotyczącej przeciążenie uczniów szkół miejskich zadaniami domowymi,
4) w sprawie niewykorzystania wolnego miejsca na parkowanie samochodów np. ul. 

Mickiewicza koło banku przy Galerii Młyńskiej,
5) w sprawie szans na zlikwidowanie problemu niezagospodarowanej części starego szpitala 

przy ul. Bema,
6) w sprawie zorganizowania dobrze przygotowanej merytorycznie konferencji na temat 

zanieczyszczenia środowiska i jego ochrony przed smogiem oraz udzielenia odpowiedzi 
dlaczego Racibórz nie znalazł się na liście 33 miast objętych programem,

7) w sprawie dokonania samooceny działania Rady Miasta po 3 latach obecnej kadencji,
8) w sprawie odniesienia się do propozycji zmian w ordynacji wyborczej,
9) w sprawie problemów stwarzanych przez całoroczne obiekty gastronomiczne na Rynku,
10) w sprawie zorganizowania Pielgrzymki Samorządowców Ziemi Raciborskiej do Rzymu. 
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania i 
interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Marcina Ficy:

1) w sprawie możliwości nasadzeń drzew na skrzyżowaniu ul. Londzina z ul. Reymonta 
na działkach gruntu o numerach 424/11, 5012/11 i 5008/33 będących w zarządzie ZDW
przekazał, że do tej pory na takich terenach nie udało się niczego nasadzić, niemniej z 
prośbą taką miasto wystąpi,

2) w sprawie współpracy z firmą Tauron w zakresie wymiany lamp oświetleniowych ulic 
przekazał, ze rozmowy były owocne do momentu gdy określono, że miasto będzie 
nabywać na własność tą infrastrukturę. Z tej możliwości Tauron jednak się wycofał w 
końcówce. Uznał, więc, że miasto raczej będzie dążyć do wypierania tej firmy z 
oświetlenia ulicznego. Co do nowych inwestycji w oświetlenie to wskazał, że lepiej 
wziąć kredyt i wybudować, a później spłacać. 

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Leona Fiołki:
1) w sprawie ujęcia w budżecie miasta na 2018 r. oświetlenia ul Brzeskiej przekazał, że 

zadanie tego nie udało się zbilansować w budżecie 2018 r. niemniej nawet jak pojawi 
się to w 2018 r. to tylko w zakresie przygotowania dokumentacji projektowej, gdyż nie 
ma tam niezbędnej sieci.  

2) w sprawie połączenia planowanej linii 110 kV z transformatorownią na Brzeziu 
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że odbył spotkania zarówno 
z przedstawicielami firmy Tauron jak i przedstawicielami stowarzyszenia z Brzezia. 
Wskazał, że z uzyskanych informacji wynika, że będzie już ogłaszany przetarg na 
realizacje. Dodał, że pierwszy odcinek ma już pozwolenie na budowę, a drugi odcinek 
będzie budowany w systemie ibuduj zgodnie z ustaleniami ze spotkania, że część ta 
będzie skablowana.    

3) ustnie w sprawie planowanych terminów realizacji pierwszego fragmentu RDRP w 
Raciborzu przekazał, że jest dobrej myśli, choć wszystko trwa. Wskazał, że w 
większości takich inwestycji są odwołania od decyzji środowiskowych. Uznał, że na 
dzisiaj nie widzi jakiegoś zagrożenia, niemniej gdy chodzi o terminy ulegają one 
przesunięciom. Dodał, że dla miasta jest teraz już etap ZRID-u więc zakłada się, że do 
końca marca zostanie podpisana umowa.       

 Odnośnie interpelacji radny Tomasza Cofały w sprawie przeprowadzenia przez Urząd 
Miasta akcji profilaktycznej dotyczącej noszenia odblasków przez pieszych, a zwłaszcza 
przez dzieci przekazał, że akcje takie już przeprowadzano aby wydaje się, że zbyt mało 
uwagi poświęcano na samą promocje. Dodał, że w tym roku planuje się zakup odblasków 
dla wszystkich dzieci, ważne jednak jest to aby te odblaski nie trafiły do szuflady. 
Niezbędne więc wydaje się włączenie się w tą akcję jakieś stowarzyszenia i młodzieży, tak 
aby akcję dobrze nagłośnić.     

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie budżetu przekazał, że nie przypomina sobie spotkań przed złożeniem 

projektu budżetu, chyba, że chodzi o spotkania koalicyjne. Dodał, że jest otwarty na 
indywidualne spotkania z radnymi w sprawie tego projektu budżetu. Dalej wskazał, że 
przed radnymi są trzy komisje, a jeżeli będzie trzeba to radni mogą wnioskować do 
przewodniczących o dodatkowe spotkania. Nie zgadza się też z twierdzenie, że nie 
inwestuje się w Markowicach. Wskazał na liczne prace związane ze szkołą, czy też 
wcześniejszą remizę za 1,5 mln zł. i nowy samochód. Dalej wskazał na plany budowy 
ścieżki rowerowej do Łężczoka. Uznał, ze trudno aby starczyło na wszystko, niemniej 
nic nie stoi na przeszkodzie aby radny złożył swoje wnioski, które zostaną przez Radę 
rozważone.  Dalej wskazał, że nie widzi różnic w traktowaniu innych dzielnic w 
projekcie tego budżetu. Dodał, że chodnik przy ul. Odrodzenia będzie budowany w 
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przyszłym roku tylko wtedy gdy Rada tak zdecyduje. Uznał, że jest inwestycja 
społecznie potrzebna, niemniej potrzeba na nią 2 mln zł. Wskazał, że to droga 
wojewódzka i na tą inwestycje musi zdecydować się województwo, a miasto wówczas 
wesprze tą inwestycję. Dalej wskazał, że nigdy tak nie było, że inwestowano tam gdzie 
sprzedano jakiś teren. 

2) w sprawie spotkań odnośnie organizacji komunikacji w mieście przekazał, że PK 
samodzielnie takich spotkań przeprowadził 12. W tych spotkaniach uczestniczyło 
rzeczywiście od 3 do 44 osób w zależności od zainteresowania. Dodał, że spotkania 
były ogłaszane w mediach oraz w autobusach. Dalej wskazał, że każdy może jeszcze 
zgłaszać różnego rodzaju uwagi albo poprzez urząd albo bezpośrednio do spółki. 
Wskazał, że komunikacja w mieście wymaga dogłębnych zmian, a nawet rewolucji, 
gdyż drobne korekty powodują tylko ubywanie korzystających. Na koniec dodał, że 
jeżeli będzie potrzeba to kolejne spotkania zostaną jeszcze zorganizowane.  

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego w sprawie czujników czadu 
przekazał, że zdjęcie ograniczeń w postaci kaucji spowodowało, że czujniki się rozeszły. 
Wskazał jednakże, że akcja ta miała za zadanie wskazać tylko na pewien problem, bo 
teoretycznie miasto musiało by zakupić 5 tys. takich czujników. Dodał, że zrobi w tym 
temacie jeszcze rozeznanie i w przypadku rzeczywistych potrzeb akcja ta będzie 
kontynuowana. 

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity w sprawie raciborskiego szpitala przekazał, że 
najlepszym wyjściem będzie zaproszenie na jedną z najbliższych sesji Starosty. Ze swojej 
strony dodał, że orientuje się w tym, że na lekarzy wszystkich specjalizacji nie ma co liczyć 
przy obecnym kontrakcie. Dalej wskazał, że ze względu na kilka już tematów do Starosty 
najlepiej aby zaprosić go na styczniową sesję. 

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Szukalskiej:
1) w zakresie możliwości ujęcia miasta Racibórz na liście miast, które zostały objęte 

pomocą finansową w zakresie zwalczania smogu przekazał trochę z przekąsem, że 
dobrze że Racibórz nie znalazł się na liście tych 33 miasta. Z drugiej strony wskazał, że
nie jest prawdą, że we wszystkich tych 33 miasta są prowadzone pomiary. Generalnie 
uznał za złą politykę wybierania jakichkolwiek miast, zwłaszcza w południowej Polsce,
gdyż dla smogu nie ma granic. Uznał, ze cały Śląsk powinien być traktowany 
podobnie, czyli sprawiedliwie. Wskazał, że Racibórz prowadzi politykę ograniczania 
niskiej emisji od 1998 r., tylko w tym roku była to likwidacja 300 kolejnych palenisk. 
Dalej odpowiadając również radnego Leszkowi Szczasnemu przekazał, że w mieście 
we współpracy z PWSZ uruchomiono już 15 stacji pomiarowych, a ich stan można 
sprawdzać na stronie telemetria.tech. Wskazał, że jest dużo wskazań na zielono czyli z 
dobrym powietrzem, niestety są też i przekroczenia. Nie można jednak nie zauważy 
długoletnich działań miasta na rzecz poprawy jakości powietrza i porównywać z 
miastami, które dopiero w zeszłym roku rozpoczęły takie akcje. Dodał, że na tej liście 
ujęto zaś gminę, która jeszcze żadnej akcji nie podjęła. Uznał, że dla Raciborza jest to 
krzywdzące, bo państwo powinno wspierać gminy po równo. Nie ma więc potrzeby 
ubiegania się oto aby ująć Racibórz w gronie tych 33 miast, lepiej ubiegać się o 
wsparcie. Dodał, że na subregionie Racibórz wystąpi z wnioskiem aby wszyscy byli 
wspierani równo. Dodatkowo Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek 
przekazał, że miasto wystąpiło o lokalizacje stacji i otrzymało negatywną odpowiedź. 
Dodatkowo przekazał, że we współpracy w ramach programy uruchomiono jeszcze 
jeden czujnik, który jest umieszczony na budynku miasta i który można przeglądać na 
tle innych miast w regionie na stronie airly.eu . Dodał, że pomiary są prowadzone w 
czasie rzeczywistym więc można zobaczyć, że np. teraz u nas powietrze jest dobre, 
natomiast w okręgu rybnickim gorszej jakości. Dodatkowo wskazał, że Straż Miejska 
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codziennie w godz. od 16 do 20 patroluje osiedla. Miało już miejsce kilkadziesiąt 
kontroli. Uznał więc, że działania te również przynoszą efekt.  Zachęcił również do 
zgłaszania tego rodzaju spraw Straży Miejskiej.     

2) w zakresie obligacji miejskich przekazał, że o wszystkim rozstrzygnie przetarg. 
Wskazał, że deficyt najlepiej pokrywać wolnymi środkami ale nie zawsze się to udaje. 
Dodał, że obecnie Bank Gospodarstwa Krajowego udziela gminom kredytu na mniej 
niż 2%.  

 Odnośnie zapytania radnego  Andrzeja Rosoła w sprawie fortepianu przekazał, że 
odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie zamontowania lustra na skrzyżowaniu ul. Wojska Polskiego i Karola Miarki 

przekazał, temat został przyjęty do realizacji więc należy wykazać się odrobiną 
cierpliwości gdyż musi to zostać skierowane  na komisję ds ruchu drogowego przy 
Staroście. Dodał, że radny Marcin Fica zna więcej szczegółów sprawy,

2) w sprawie szkoleń w zakresie walki ze smogiem przekazał, że szkolenia takie odbywali
zarówno strażnicy SM jak i pracownicy Wydziału OŚiR,

3) w sprawie nie przyjmowania zgłoszeń i nie podejmowania interwencji przez SM w 
związku ze zbieraniem mebli do spalania przekazał, że samo zbieranie mebli nie jest 
dowodem na ich spalanie. Dodał, że sprawy te trudno namierzyć, niemniej SM już 
takie przypadki ujawnia i osoby kara mandatami, 

4) w sprawie cyrków przekazał, że nasz wydział na pewno sobie z tym poradzi, 
5) w sprawie nowych pomysłów reklamowych związanych z przyciąganiem inwestorów 

przekazał, że wszelkie tego rodzaju pomysły można kierować bezpośrednio do 
Naczelnik Wydziału Rozwoju pani Anny Kobierskiej – Mróz,

6) w sprawie skrzyżowania i czasu świecenia świateł na ul. Opawskiej przekazał, że 
zgodnie z dokumentacją na ul. Bogumińską to skrzyżowanie w przyszłości ma zostać 
przebudowane, mają powstać dwa prawoskręty i dodatkowe wjazdy na stację paliw,  

7) w sprawie mierników jakości powietrza przekazał, że poinformował już wcześniej,  
8) w sprawie sprzedaży nieruchomości miejskich przekazał, że od 2006 r. każda sprzedaż 

terenów jest warunkowana, zwłaszcza przy budynkach. Co do budynku przy Pl. 
Wolności to sprzedaż nastąpiła w 2002 r i był bezwarunkowa, 

9) w sprawie leczenia drzew przekazał, że informacje przekaże Nacz. Wydz. OśiR.
 Naczelnik Wydziału OŚiR Zdzisława Sośnierz  przekazała, że jeżeli chodzi o 

szrotówka kasztanowcowiaczka to zaprzestano leczenia ze względu na koszty. 
Niemniej na dzisiaj ta szrotówka zanika i nie ma powodu tego kontynuować. Dalej 
wskazała, że część drzew było poddana iniekcji. Specjalistyczne działania 
podejmowane są też względem drzew pomnikowych. 

10)  w sprawie podjęcia czynności administracyjnych, łącznie z postępowaniem 
mandatowych gdy chodzi o planowaną wycinkę drzew przy ul. Ocickiej przekazał, że 
sprawę będzie wyjaśniał Starosta będąc na sesji. Dodał, że taki stan rzecz również go 
osobiście nie zadawala, bo wygląda to okropnie. Wyjaśnił, że w pierwszym etapie lipy 
były dalej od pasa drogowego więc skuteczniej udało się je ochronić. Natomiast 
końcówka drugiej części wchodzi w ścieżkę rowerową.    

11)  w sprawie podjęcia starań o pozyskanie dofinansowania na walkę ze smogiem  
przekazał, że już odpowiadał dzisiaj.

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Michała Kuligi:
1) w sprawie naprawienia ul. Huzarskiej zniszczonej w trakcie remontu ul. Rudzkiej i 

Armii Krajowej przekazał, że wystąpi do konsorcjum o naprawienie szkód, wcześniej 
jednak zbadane zostanie czy to miało związek z tym remontem. Uznał, że szkody 
należy naprawić na koszt inwestora czyli ZDW, 
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2) w sprawie przyśpieszenia postawienia znaku stop na skrzyżowaniu ulic Brzozowej i 
Opolskiej przekazał, że temat jest w realizacji. W zakresie znaku D-40 strefa 
zamieszkania przekazał, że zostanie to rozważone. 

3) w sprawie skrzyżowaniu ulicy Ogrodowej i Słowackiego przekazał, że jeszcze raz 
zostanie przejrzane tam całe oznakowanie.  

4) w sprawie naprawienia chodnika na ul. Przejazdowej nr 14 po stronie cukierni 
przekazał, że sprawa była już zgłaszana i po jednej stronie drogi chodnik jest już 
zrobiony, a docelowo zostanie wyremontowany po obu stronach ulicy.

 Radny Marek Rapnicki odniósł się do ostatnich artykułów w raciborskich mediach na temat 
założeń do budżetu i wydatków na remont DK Strzecha. Wskazał, że problemem są tam 
fundamenty i parę innych spraw, które wymagają natychmiastowej interwencji. Dodał, że w tym
celu nastąpiło również zgłoszenie do projektu. Drugą sprawą jest artykuł gdzie został chyba źle 
został zrozumiany gdy chodzi o spotkania dyrektorów ośrodków kultury. Wskazał, że nie był do 
przytyk do pań dyrektorek ale bardzie przypomnienie dla wydziału. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że kiedyś takie spotkanie dyrektorów miały miejsca
więc spróbuje to nadrobić. W kwestii DK Strzecha przekazał, że ostatni remont był tam ok. 18 –
19 lat temu i nie był to remont całościowy. Dodał, że stanie się dobrze gdy uda się pozyskać 
środki z RPO, bo to 85% dofinansowania. 

Ad 35. Zakończenie sesji.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku obrad  zamknął  sesję  Rady
Miasta Racibórz, godz. 17:28.  

Protokołował:

Leszek Jureczko      Przewodniczący Rady

    Henryk Mainusz
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